
 

 

  
 Oslo kommune 
 Bydel Grünerløkka 

  
 
 
 
 

 
 

 

    
Bydel Grünerløkka  Postadresse: Telefon:  02 180 
Bydelsadministrasjonen  Postboks 2128 Grünerløkka Telefaks: 23 42 26 01 
http://www.bga.oslo.kommune  0505 Oslo 
  e-post: postmottak@bga.oslo.kommune.no 
    

 
 
 

 

    
    
    
    
    
    

 

 

PROTOKOLL 6/14 
 

Protokoll fra møte i bydelsutvalget i Bydel Grünerløkka 6. november 2014 kl. 18.00 – 
21.30 i bydelsadministrasjonens lokaler i Markveien 57. 
 
Åpen halvtime 
Det var 19 personer til åpen halvtime. 
 
Disse tok ordet til BU-sak 111/14 Orientering og diskusjon om uønsket adferd i og rundt 
Sofienbergparken og nedre Grünerløkka: 
 
Ingrid Helseth fra beboeraksjonen sier det fortsatt er et stort problem med salg og depot-steder 
for narkotika i området rundt Stolmakergata. Dette er ikke akseptabelt å ha i et bomiljø der det 
bor mange barn og unge. Det gjemmes også narkotika i barnehagene.  
 
Vibeke Skistad har to barn som går i barnehage i Nedre gate. Hun jobber også i en av dem. Det 
står selgere, og det gjemmes narkotika flere steder inne på barnehageområdet. Det samme skjer 
på ballplassen. Hun nevner også annet som bør utbedres i området langs Akerselva: Fartshump 
i Nordre gate ble fjernet i forbindelse med byggingen på Vulkan, denne må anlegges igjen. 
Flere søppelkasser, flere hull på gangstien må tettes og mer lys, spesielt på og rundt ballplassen. 
 
Heidi Jørgensen og Anna Mørck sier det foregår mye narko-salg på nedsiden av Birkelunden. 
Narkotikaen gjemmes også her på steder rundt i området. De opplever dette som veldig 
ubehagelig. 
 
Finn Magnus forteller om at han er billedkunstner og har jobbet med romfolket i 5-6 år. Han 
ber om at bydelsutvalget ikke igangsetter tiltak mot enkeltgrupper som oppfattes som rasistiske,  
men heller iverksette tiltak som vil gjøre livet litt enklere for en gruppe som allerede har det 
veldig vanskelig. 
 
Francis Rønnestad som bor ved Sofienbergparken sier at det har blitt flere og flere som camper 
i parken, og de tar seg mer og mer til rette. Parken brukes som overnatting, kjøkken og toalett. 
Fulle søppelkasser med søppel tiltrekker seg mange måker og sikkert rotter. Det foregår også 
nå noe narkotikasalg i parken. Han frykter at situasjonen vil bli enda verre til våren dersom 
dette ikke gjøres noe. 
 
Disse tok ordet til BU-sak 113/14 Mulig endring av forskrift om åpningstider for 
serverings- og skjenkesteder i Bydel Grünerløkka: 
 
Eirik Espolin Johnsen og Jørgen Horn Gulliksen fra SYNG er glade for forslaget og mener det 
er et fornuftig kompromiss. 
 
Mari Aam og Kjerstin F. Løvik fra Torvbakkgata 2 sier at bydelsutvalgets vedtak 27. mars 
2014 om å innskrenke åpningstiden gjorde at beboerne ble hensyntatt. Grunnen til at det ikke er 
klagd etter dette tidspunkt er fordi de har ventet på at dette vedtaket skulle effektueres. De har 
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merket at det er igangsatt støydempende tiltak på stedet, men det er fortsatt et stort problem. 
Underskriftsliste og korrespondanse med BU-leder ble overlevert. 
 
 
Opprop 
Til stede: Per Østvold (SV) leder, Jarl W. Alnæs (V), Marius Sjømæling (A), Henny-Wanda 
Paulsen (A), Raena Aslam (A), Fredrik Bjerch- Andresen (H), Knut Tvedten (H), Svein 
Eilertsen (H), Sunniva Holmås Eidsvoll (SV), Anita Wold (V), Patrik Sahlstrøm (MDG) 
 
Forfall: Ulf Granli (H), Torgeir Fjeld (SV), Magnus Worren (A), André Munkvold (A) 
 
I stedet møtte: Camilla Verdich (H), Julie Jørgensen (R) (fratrådte møtet kl. 21.20, etter sak 
114/14), Harald Steinsrud (A), Turid Sten (A) 
 
Fra administrasjonen møtte: Bydelsdirektør Heidi Larssen, avdelingsdirektør økonomi 
Veronica Bruce, møtesekretær Lise Olsen 
 
Godkjenning av innkalling 
Innkallingen godkjent uten merknader. 
 
Godkjenning av sakskart 
Tilleggssakene:  
-Fritakssøknad for verv som medlem av bydelsutvalget, observatør i arbeidsutvalget, medlem 
av helse- og sosialkomiteen og medlem av tilsynsutvalget for Lille Tøyen og Lilleborg 
sykehjem – Patrik Sahlstrøm, Miljøpartiet De Grønne settes som sak 114/14. 
-Søknad om ny serverings- og skjenkebevilling, Monsun Restaurant, Dælenenggata 23 settes 
som sak 115/14. 
-Søknad om salgsbevilling, Bunnpris Sinsen settes som sak 116/14.  
-Forslag fra Rødt: Reglement for valgstands på Olaf Ryes plass, ble mot R’s stemme, avist 
kartsatt da saken i henhold til fullmakt har vært til behandling i Oppvekst-, miljø- og 
kulturkomiteen. 
Sakskartet for øvrig godkjent. 
 
Informasjon 

• Kåre Stølen Sentrum fra Grønland politistasjon orienterte om politiets syn på 
situasjonen i og rundt Sofienbergparken og nedre del av Grünerløkka. 

• Divisjonsdirektør i Utviklingsdivisjonen i Bymiljøetaten (BYM), Roy B. Evensen og 
avdelingsingeniør Mari Svolbu orienterte om BYM’s prosjekter på Grünerløkka, særlig 
fremkommelighetstiltak i Thorvald Meyers gate. 

Skriftlig: 
• Delt bydelsdirektør – utredning om mulig bydelssammenslåing- kopi av brev fra Alna 

bydelsutvalg til Byrådet. 
• Kunst- og kulturaktiviteter i Maridalsveien 3 – delprotokoll fra bystyrets møte 

24.09.2014. 
• Valgstyret i Oslo’s vedtak om nytt valgoppgjør for Sosialistisk Venstreparti. 
• Byrådssak 194/14 Teglverkstomta- salg av kommunal eiendom og anskaffelse av 

ballbane. 
• Byrådssak 1091/14 Styrking av byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester. 
• Byrådssak 199/14 Klagesaksbehandling i byggesak. Forsøksordning i bydelene Bjerke, 

Grünerløkka og Vestre Aker. Evaluering. 



 
 

 3

• Byrådssak 200/14 Plan- og bygningsloven- Delegasjon av myndighet i klagesaker. 
Muntlig: 

• Bydelsdirektøren refererte fra et notat til byrådets samferdsels- og miljøkomite der 
byråden for miljø og samferdsel orienterer om status og prosess for flerbrukshall på 
Dælenenga. 

 
Innmeldte spørsmål 
 
Fra Rødt: 
Pålegg om berøringsfrie kraner i barnehagene, og andre pålegg: 
Vi kan lese av informasjonen gitt på sist OMK møte at Mattilsynet har vært på tilsyn i flere av 
bydelens barnehager og har blant annet gitt pålegg om berøringsfrie kraner og en frist på 
utbedringene på 14 dager. 
Videre informeres det om at Bydelsadministrasjonen er i dialog med Mattilsynet om utsatt frist. 
Det innhentes pristilbud og det utarbeides en plan med Omsorgsbygg for gjennomføring av 
arbeidene.  
Berøringsfrie kraner er både smittereduserende og de forebygger fare for brannskader. 
 
Spørsmål:  
Utover pålegg for berøringsfrie kraner. Hvilke andre pålegg ble gitt? 
Svar fra administrasjonen: Matkummer, rutiner og diverse småting. Det som barnehagen selv 
har kunnet gjøre er utbedret. Barnehagene har og har hatt rutiner, disse er sendt Mattilsynet. 
Det som gjenstår er nye vasker og kraner.  
 
Er det gitt utvidet frist? 
Svar fra administrasjonen: Bydelen venter på en tidsplan og kostnadsoversikt fra 
Omsorgsbygg. Vi fikk i utgangspunktet 14 dagers frist, med er i dialog med Mattilsynet. De har 
forståelse for situasjonen. 
 
Hvilke tiltak gjennomføres for å sikre barna inntil berøringsfrie kraner er på plass? 
Svar fra administrasjonen: Internkontrollrutinene for hygiene følges som tidligere. Det 
gjennomføres ikke ytterligere tiltak i påvente av at de berøringsfrie kranene er på plass. 
 
Hvilke barnehager gjelder dette, er det både gamle og nye barnehager? 
Svar fra administrasjonen: Pålegget gjelder barnehagene Akersløkka, Bellevue Gård, 
Dynekilen, Sophies Hage og Keyserløkka. 
 
Hvordan følges kravet i nye barnehager som er under bygging eller planlegging?  
Svar fra administrasjonen: Omsorgsbygg følger det til en hver tid gjeldende regelverk. 
 
Hvordan følges dette opp i internkontrollen og vernerunder? 
Svar fra administrasjonen: Dette følges som tidligere opp med rutiner og vernerunder. 
 
Hvem skal betale for utbedringene? 
Svar fra administrasjonen: Omsorgsbygg og bydelen. 
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Eventuelt 
Det var ingen saker til eventuelt. 
 
 
Saker behandlet under møtet: 
   
SAK 101/14 PROTOKOLL FRA MØTE I BYDELSUTVALGET 25. SEPTEMBER 2014 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Protokollen godkjennes. 
 
Vedtak: 
Protokollen enstemmig godkjent. 
 
SAK 102/14 PROTOKOLL FRA MØTE I BYUTVIKLINGSKOMITEE N 20. 
OKTOBER 2014 
 
Møtet ble avlyst. 
 
SAK 103/14 PROTOKOLL FRA MØTE I OPPVEKST-, MILJØ- O G 
KULTURKOMTEEN 21. OKTOBER 2014 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Protokollen tas til orientering. 
 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 
 
SAK 104/14 PROTOKOLL FRA MØTE I HELSE- OG SOSIALKOM ITEEN 22. 
OKTOBER 2014 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Protokollen tas til orientering. 
 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 
 
SAK 105/14 PROTOKOLL FRA MØTE I ELDRERÅDET 27. OKTO BER 2014 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Protokollen tas til orientering. 
 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 
 
SAK 106/14 PROTOKOLL FRA MØTE I RÅDET FOR FUNKSJONS HEMMEDE 28. 
OKTOBER 2014 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Protokollen tas til orientering. 
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Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 
 
SAK 107/14 PROTOKOLL FRA MØTE I ARBEIDSUTVALGET 29.  OKTOBER 2014 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Protokollen tas til orientering. 
 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 
 
SAK 108/14 ØKONOMIRAPPORTERING PER 30. SEPTEMBER 2014  
 
Avdelingsdirektør økonomi, Veronica Bruce ga en muntlig orientering om tiltak som er 
iverksatt for å begrense merforbruk i 2014. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Økonomirapportering per 30. september 2014 tas til orientering. 
 
Vedtak: 
Økonomirapportering per 30. september 2014 tatt til orientering. 
 
SAK 109/14 BUDSJETT 2014 – BUDSJETTJUSTERING FRA DRIFT TIL 
INVESTERING 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 

a) Det overføres fra bydelens driftsbudsjett, funksjonsområdet 1helse, sosial og 
nærmiljø, til investeringsbudsjettet kr 63 788,94 (prosjektnummer 11203838, 
funksjon 273) 

b) Det overføres fra bydelens driftsbudsjett, funksjonsområdet 3 pleie og omsorg, til 
investeringsbudsjettet kr 148 877,- (prosjektnummer 11305757, funksjon 254) 

 
Votering: 
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 

a) Det overføres fra bydelens driftsbudsjett, funksjonsområdet 1helse, sosial og nærmiljø, 
til investeringsbudsjettet kr 63 788,94 (prosjektnummer 11203838, funksjon 273) 

b) Det overføres fra bydelens driftsbudsjett, funksjonsområdet 3 pleie og omsorg, til 
investeringsbudsjettet kr 148 877,- (prosjektnummer 11305757, funksjon 254) 

 
SAK 110/14 BUDSJETT 2014 – BUDSJETTJUSTERING MELLOM 
FUNKSJONSOMRÅDER 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 

a) Funksjonsområdet 1 helse, sosial og nærmiljø reduseres med kr 1 750 000,- 
b) Funksjonsområdet 4 økonomisk sosialhjelp og kvalifiseringsprogram økes med kr 

1 750 000,- 
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Votering: 
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 

a) Funksjonsområdet 1 helse, sosial og nærmiljø reduseres med kr 1 750 000,- 
b) Funksjonsområdet 4 økonomisk sosialhjelp og kvalifiseringsprogram økes med kr 

1 750 000,- 
 
SAK 111/14 ORIENTERING OG DISKUSJON OM UØNSKET ADFERD I OG RUNDT 
SOFIENBERGPARKEN OG NEDRE DEL AV GRÜNERLØKKA 
 
Forslag fra Arbeiderpartiet, Sosialistisk Venstreparti og Miljøpartiet De Grønne: 
 
Det fremmes to forslag til uttalelser: 
 
1. Åpenlys narko-omsetning 
 
Alle storbyer har narkotikaproblemer som må møtes med en ruspolitikk som forebygger 
rusmisbruk og som gir god hjelp og behandling til de som utvikler en avhengighet.  
 
Grünerløkka har utviklet seg til et attraktivt restaurant- og utelivsområde for hele Oslo. 
Narkotika-omsetning er vanskelig å unngå. Det som ikke kan aksepteres, er at narkotiske 
stoffer omsettes åpenlyst i gatemiljøene. Spesielt er det viktig å stoppe enhver narkotika-
omsetning utenfor skolene. 
 
Den siste tida har bydelen fått flere klager fra borettslag, fra Beboeraksjonen og fra 
enkeltpersoner på en stadig mer åpenlys omsetning. Det som er spesielt urovekkende, er at 
narkotika gjemmes i barnehager for å kunne omsettes på kveldstid. 
 
Bydelsutvalget krever at politiet forsterker innsatsen mot den åpenlyse omsetningen i 
restaurantgater og boliggater og i og rundt barnehager og skoler. 
 
 
2. Forsøpling og overnatting i Sofienbergparken. 
 
Bakgrunn 
 
Bydelen har over flere år hatt problemer med romfolk som overnatter i parkene og skaper uro 
og forsøpling i nabolagene. 
 
Høsten 2012 var beboere rundt Sofienbergparkens søndre del sterkt plaget at tiltagende 
overnatting i Rathkes gate/Sofienberggata og på Sofienberg kirkes parkeringsplass. I møte 1. 
november 2012 fattet bydelsutvalget et vedtak som hadde som mål å oppløse leiren og rydding 
av området: 
 

«1. De ulovlige campende, uavhengig av om det er i biler eller andre midlertidige 
bopeler ved Sofienberg kirke og områdene rundt, får frist til 15. november med å flytte 
bort fra kirken, parken og områdene rundt. Bydelsutvalget tar ansvar for å formidle 
dette til de campende på et felles møte med tolk. 
 



 
 

 7

2. Frem til 15.november sørger bydelen for å sette ut 2 portable toaletter for å begrense 
potensiell smitte fra avføring ved og rundt kirkens område.» 

 
I møte 14. februar 2013 vedtok bydelsutvalget at det ikke ville gi støtte til forslaget til nye 
politivedtekter for Oslo. I høringsuttalelsen ga bydelsutvalget blant annet uttrykk for at: 
 

«... Tilreisende, fattige mennesker, som disse forslagene retter seg mot, kommer til Oslo 
helt lovlig som en del av Norges samarbeid i EØS området. Det er en åpenbar 
humanitær utfordring for byen at svært mange bor og gjør alle sine gjøremål i det 
offentlige rom, det være seg i byens parker, friområder, under broer, i marka, på øyene 
mv. Bydelsutvalget har også forståelse for de utfordringene det medbringer for Oslos 
beboere at det overnattes i gater og parker i nærheten av der folk bor, men mener 
forslagene til nye politivedtekter er feil tiltak. Det bybildet som vi ser i Oslo i dag, med 
de mange bostedsløse og tiggere, er et uttrykk for sosiale og økonomiske forskjeller i 
Europa, der fattigdom og arbeidsløshet er økende. Oslo kan ikke alene løse disse 
problemene, men vi kan heller ikke lukke øynene og late som om problemet ikke 
eksisterer. Løsningen er ikke å kriminalisere de tilreisende, men å finne humanitære 
løsninger.» 

 
I vedtaket ba bydelsutvalget også om at bystyret etablerer flere lavterskeltilbud for bostedsløse 
i Oslo og at den økonomiske støtten til de tiltakene som drives av frivillige organisasjoner, 
økes. 
 
For ett år siden valgte mange romfolk å overnatte i biler ved Tøyenparken, til stor sjenanse for 
beboere i området – ikke minst fordi de ikke fantes toaletter for campende. 
 
Det siste året har situasjonen rundt Sofienbergparken igjen blitt uakseptabel for beboerne i 
området. De er plaget av støy og forsøpling. Også barnehagen i Sofienbergparkens søndre del 
er sterkt plaget av ulovlig overnatting og forsøpling. BU-leder har sammen med soknepresten i 
Sofienberg menighet og en tolk snakket med enkelte av de som har hatt tilhold i parken, og 
varslet om camping i parken ikke er lovlig eller ønsket. Dette har ikke hatt effekt. 
 
Dette er nødvendig med flere tiltak. 
 
Forslag til vedtak:  
 
Bydelsutvalget vil ta følgende initiativer: 
 

1. Invitere til et åpent møte i bydelen for å etablere et Ruskenforum i samarbeid med 
politiet, velforeninger, gårdeiere, næringsliv, Sofienberg menighet, Bydelsrusken, 
Ruskenpatruljen og Bymiljøetaten. Bydelsadministrasjonen inviterer til møtet og 
deltar fast i Ruskenforumet.  
 
Ruskenforum skal behandle forsøpling og uønsket/ulovlig overnatting i parker og 
gater, avfallsutfordringer generelt, tagging, rusmiljøer, ulovlig reklame, 
returpunkter for glass og papir mv, samt behov for bedre belysning og generelle 
oppgraderinger. Ruskeforum skal rapportere til bydelens Oppvekst- og 
miljøkomite og til Bydelsutvalget.  
 

2. Vurdere stenging av parkeringsplasser i tidsbegrensede perioder. 
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3. I samarbeid med Frelsesarmeen vurdere andre steder for Fretex-returbeholdere 

som er plassert nær Sofienbergparken. 
 

4. Hyppigere søppelhenting ved behov. 
 

5. Be Bymiljøetaten sette opp flere/nye lyspunkt på østsiden av Sofienberg kirke samt 
beskjære trær og busker for å åpne området for mer lys.  
 

6. I tett dialog med politiet og Bymiljøetaten/byvakter sørge for at Sofienbergparken 
ikke benyttes til camping og at campingforbudet i Oslo overholdes.  
 

7. Oppfordre bystyret til å etablere flere lavterskeltilbud for bostedsløse i Oslo og øke 
den økonomiske støtten til tiltak for bostedsløse som drives av frivillige 
organisasjoner.  

 
 
 
Forslag fra Venstre: 
Forslag om at bydelen arrangerer en trygghetsvandring i samarbeid med politiet, bydelspolitikere, 

beboere, lokale foreninger eller lignende.  

 

Mål: skape et tryggere lokalmiljø rundt Sofienbergparken og nedre del av Grünerløkka ved at 

relevante enheter og lokale beboere kommer sammen for å observere utfordringene og foreslår 

tiltak.  

 

Hva er en trygghetsvandring? En trygghetsvandring innebærer at en gruppe mennesker går 

systematisk gjennom et sted for å kartlegge utrygge områder. Underveis i vandringen noteres 

steder og ting som oppleves utrygge eller risikerer å være åsteder for kriminalitet, samt hvilke 

konkrete fysiske omstendigheter som bidrar til problemene. Som en del av prosessen skisseres 

mulige løsninger og trygghetsvandringer kan danne grunnlag for større eller mindre tiltak. 

Grunntanken bak et slikt tiltak er at de som bor og holder til i et lokalmiljø har størst erfaring og at 

deres erfaring er viktig for å gjøre området tryggere.   

 

Manual for 

trygghetsvandring: http://www.ospa.no/Portals/97/Dokumenter/omr%E5del%F8ft/Trygghetsvandrin

g/Trygghetsvandring_manual_-_2007.pdf 

 

Eksempel på protokol fra trygghetsvandring i Alna bydel: http://www.bydel-

alna.oslo.kommune.no/getfile.php/bydel%20alna%20(BAL)/Internett%20(BAL)/Dokumenter%20Bydel

%20Alna/Protokoll%20for%20trygghetsvandring%20Haugen%202009.pdf 

 
 
Forslag fra Rødt: 
Miljøet i bydelen belastes i stadig større grad av to former for uønsket adferd:  

åpenlys narko-omsetning i den nedre delen av Grünerløkka  

forsøpling og overnatting i Sofienbergparken. 
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1. Åpenlys narko-omsetning 

Alle storbyer har narkotikaproblemer som må møtes med en ruspolitikk som forebygger 
rusmisbruk og som gir god hjelp og behandling til de som utvikler en avhengighet.  

Grünerløkka har utviklet seg til et attraktivt restaurant- og utelivsområde for hele Oslo. Den 
liberale skjenkepolitikken fører med seg blant annet økt narkotikaomsetning. Ved å redusere 
antall skjenkesteder og åpningstider, vil dette kunne bidra til også å redusere 
narkotikaomsetningen.  

 Spesielt er det viktig å stoppe enhver narkotika-omsetning utenfor skolene. Mange av de som 
selger narkotika er offer for menneskehandel. Disse må møtes på en annen måte enn bare å 
jages fra sted til sted. 

Den siste tida har bydelen fått flere klager fra borettslag, fra Beboeraksjonen og fra 
enkeltpersoner på en stadig mer åpenlys omsetning. Det som er spesielt urovekkende, er at 
narkotika gjemmes i barnehager for å kunne omsettes på kveldstid. 

Bydelsutvalget krever at politiet forsterker innsatsen mot den åpenlyse omsetningen i 
restaurantgater og boliggater og i og rundt barnehager og skoler. 

 

2. Forsøpling og overnatting i Sofienbergparken. 

Bydelen har over flere år hatt problemer med romfolk som overnatter i parkene og skaper uro 
og forsøpling. 

Høsten 2012 var beboere rundt Sofienbergparkens søndre del sterkt plaget at tiltagende 
overnatting i Rathkes gate/Sofienberggata og på Sofienberg kirkes parkeringsplass. I møte 1. 
november 2012 fattet bydelsutvalget et vedtak som hadde som mål å oppløse leiren og rydding 
av området: 

«1. De ulovlige campende, uavhengig av om det er i biler eller andre midlertidige 
bopeler ved Sofienberg kirke og områdene rundt, får frist til 15. november med å flytte 
bort fra kirken, parken og områdene rundt. Bydelsutvalget tar ansvar for å formidle 
dette til de campende på et felles møte med tolk. 

2. Frem til 15.november sørger bydelen for å sette ut 2 portable toaletter for å begrense 
potensiell smitte fra avføring ved og rundt kirkens område.» 

I møte 14. februar 2013 vedtok bydelsutvalget at det ikke ville gi støtte til forslaget til nye 
politivedtekter for Oslo. I høringsuttalelsen ga bydelsutvalget blant annet uttrykk for at: 

«... Tilreisende, fattige mennesker, som disse forslagene retter seg mot, kommer til Oslo 
helt lovlig som en del av Norges samarbeid i EØS området. Det er en åpenbar 
humanitær utfordring for byen at svært mange bor og gjør alle sine gjøremål i det 
offentlige rom, det være seg i byens parker, friområder, under broer, i marka, på øyene 
mv. Bydelsutvalget har også forståelse for de utfordringene det medbringer for Oslos 
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beboere at det overnattes i gater og parker i nærheten av der folk bor, men mener 
forslagene til nye politivedtekter er feil tiltak. Det bybildet som vi ser i Oslo i dag, med 
de mange bostedsløse og tiggere, er et uttrykk for sosiale og økonomiske forskjeller i 
Europa, der fattigdom og arbeidsløshet er økende. Oslo kan ikke alene løse disse 
problemene, men vi kan heller ikke lukke øynene og late som om problemet ikke 
eksisterer. Løsningen er ikke å kriminalisere de tilreisende, men å finne humanitære 
løsninger.» 

I vedtaket ba bydelsutvalget også om at bystyret etablerer flere lavterskeltilbud for bostedsløse 
i Oslo og at den økonomiske støtten til de tiltakene som drives av frivillige organisasjoner, 
økes. 

Situasjonen rundt Sofienbergparken er ikke akseptabel for beboerne i området. De er plaget av 
støy og forsøpling. Også barnehagen i Sofienbergparkens søndre del er sterkt plaget av ulovlig 
overnatting og forsøpling. Det er nødvendig med umiddelbare tiltak. 

Bydelsutvalget vil ta følgende initiativer: 

I tett dialog med politiet og Bymiljøetaten/byvakter snarest mulig sørge for å flytte 
rommiljøet fra Sofienbergparken og parkeringsområdene rundt parken og gi dem et 
alternativt tilholdssted. Dette må følges opp over tid slik at forholdene bedres varig. 
Politiet må prioritere dette. 

Invitere til et åpent møte i bydelen for å etablere et Beboermiljøforum i samarbeid med 
politiet, velforeninger, gårdeiere, talspersoner for Romfolket, Antirasistisk Senter, 
næringsliv, Sofienberg menighet, Bydelsrusken og Bymiljøetaten. Bydelsadministrasjonen 
inviterer til møtet og deltar fast i Beboermiljø forumet.  
 
Beboerforum skal behandle forsøpling og uønsket/ulovlig overnatting i parker og gater, 
avfallsutfordringer generelt, tagging, rusmiljøer, ulovlig reklame, returpunkter for glass 
og papir mv, samt behov for bedre belysning og generelle oppgraderinger. Forumet skal 
rapportere til bydelens Oppvekst- og miljøkomite og til Bydelsutvalget.  

Ta initiativ til å få etablert ytterligere et rekla mefinansiert toalett i Sofienbergparken. 
Dette først og fremst av hensyn til de mange som benytter parken (på sommertid). 

I samarbeid med Frelsesarmeen vurdere andre steder for Fretex-returbeholdere som er 
plassert nær Sofienbergparken. 

Hyppigere søppelhenting ved behov. 

Innføre beboerparkering hele døgnet i bydelen,s opprinnelige del (slik det var forrige 
gang ordningen var i bruk). 
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Endringsforslag fra Venstre, fremmet i møtet: 
A, SV og MDG’s forslag pkt. 3, under «Bydelsutvalget vil ta følgende initiativer:», endres til: 
 
3. I samarbeid med Frelsesarmeen vurdere andre steder for Fretex- returbeholdere som 
er plassert i krysset Rathkes gate/ Sofienberggata. 
 
 
Voteringsorden: 
Det ble først stemt over at V’s forslag om trygghetsvandring oversendes som innspill til 
Ruskenforum som etableres i bydelen. 
Deretter det første forslaget til uttalelse, Åpenlys narko-omsetning, der forslaget fra A, SV og 
MDG ble satt om mot R’s forslag. 
A, SV og MDG trakk sitt forslag pkt. 3, under «Bydelsutvalget vi ta følgende initiativer» til 
fordel for V‘s endringsforslag. 
Deretter ble det det stemt over hvilke av de resterende forslagene som skulle legges til grunn.  
Til sist ble det stemt over hvert av forslagene. 
 
Votering: 

1. V’s forslag om tryggehetsvandring ble enstemmig vedtatt oversendt Ruskenforum 
som etableres i bydelen. 

2. A, SV og MDG’s forslag til uttalelse - Åpenlys narko-omsetning, vedtatt med 14 (5 
A, 4 H, 2 SV, 2 V, 1 MDG) stemmer mot 1 (1 R) stemme for R’s forslag. 

3. De resterende forslagene fra A, SV og MDG, med V’s endringsforslag ble vedtatt 
lagt til grunn med 14 (5 A, 4 H, 2 SV, 2 V, 1 MDG) stemmer mot 1 (1 R) stemme 
for R’s forslag. 

4. A, SV og MDG’s forslag til uttalelse - Forsøpling og overnatting i 
Sofienbergparken, pkt.1, enstemmig vedtatt. 

5. A, SV og MDG’s forslag pkt. 2 vedtatt med 11 (5 A, 2 SV, 2 V, 1 MDG, 1 R) 
stemmer mot 4 (4 H) stemmer. 

6. V’s endringsforslag 3. enstemmig vedtatt. 
7. A, SV og MDG’s forslag 4. enstemmig vedtatt. 
8. A, SV og MDG’s forslag 5. enstemmig vedtatt. 
9. A, SV og MDG’s forslag 6. enstemmig vedtatt. 
10. A, SV og MDG’s forslag 7 vedtatt med 11 (5 A, 2 SV, 2 V, 1 MDG, 1 R) stemmer 

mot 4 (4 H) stemmer. 
 

 
Bydelsutvalgets vedtak er etter dette: 
 
1. Åpenlys narko-omsetning 
 
Alle storbyer har narkotikaproblemer som må møtes med en ruspolitikk som forebygger 
rusmisbruk og som gir god hjelp og behandling til de som utvikler en avhengighet.  
 
Grünerløkka har utviklet seg til et attraktivt restaurant- og utelivsområde for hele Oslo. 
Narkotika-omsetning er vanskelig å unngå. Det som ikke kan aksepteres, er at narkotiske 
stoffer omsettes åpenlyst i gatemiljøene. Spesielt er det viktig å stoppe enhver narkotika-
omsetning utenfor skolene. 
 
Den siste tida har bydelen fått flere klager fra borettslag, fra Beboeraksjonen og fra 
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enkeltpersoner på en stadig mer åpenlys omsetning. Det som er spesielt urovekkende, er at 
narkotika gjemmes i barnehager for å kunne omsettes på kveldstid. 
 
Bydelsutvalget krever at politiet forsterker innsatsen mot den åpenlyse omsetningen i 
restaurantgater og boliggater og i og rundt barnehager og skoler. 
 
 
2. Forsøpling og overnatting i Sofienbergparken. 
 
Bakgrunn 
 
Bydelen har over flere år hatt problemer med romfolk som overnatter i parkene og skaper uro 
og forsøpling i nabolagene. 
 
Høsten 2012 var beboere rundt Sofienbergparkens søndre del sterkt plaget at tiltagende 
overnatting i Rathkes gate/Sofienberggata og på Sofienberg kirkes parkeringsplass. I møte 1. 
november 2012 fattet bydelsutvalget et vedtak som hadde som mål å oppløse leiren og rydding 
av området: 
 

«1. De ulovlige campende, uavhengig av om det er i biler eller andre midlertidige 
bopeler ved Sofienberg kirke og områdene rundt, får frist til 15. november med å flytte 
bort fra kirken, parken og områdene rundt. Bydelsutvalget tar ansvar for å formidle 
dette til de campende på et felles møte med tolk. 
 
2. Frem til 15.november sørger bydelen for å sette ut 2 portable toaletter for å begrense 
potensiell smitte fra avføring ved og rundt kirkens område.» 

 
I møte 14. februar 2013 vedtok bydelsutvalget at det ikke ville gi støtte til forslaget til nye 
politivedtekter for Oslo. I høringsuttalelsen ga bydelsutvalget blant annet uttrykk for at: 
 

«... Tilreisende, fattige mennesker, som disse forslagene retter seg mot, kommer til Oslo 
helt lovlig som en del av Norges samarbeid i EØS området. Det er en åpenbar 
humanitær utfordring for byen at svært mange bor og gjør alle sine gjøremål i det 
offentlige rom, det være seg i byens parker, friområder, under broer, i marka, på øyene 
mv. Bydelsutvalget har også forståelse for de utfordringene det medbringer for Oslos 
beboere at det overnattes i gater og parker i nærheten av der folk bor, men mener 
forslagene til nye politivedtekter er feil tiltak. Det bybildet som vi ser i Oslo i dag, med 
de mange bostedsløse og tiggere, er et uttrykk for sosiale og økonomiske forskjeller i 
Europa, der fattigdom og arbeidsløshet er økende. Oslo kan ikke alene løse disse 
problemene, men vi kan heller ikke lukke øynene og late som om problemet ikke 
eksisterer. Løsningen er ikke å kriminalisere de tilreisende, men å finne humanitære 
løsninger.» 

 
I vedtaket ba bydelsutvalget også om at bystyret etablerer flere lavterskeltilbud for bostedsløse 
i Oslo og at den økonomiske støtten til de tiltakene som drives av frivillige organisasjoner, 
økes. 
 
For ett år siden valgte mange romfolk å overnatte i biler ved Tøyenparken, til stor sjenanse for 
beboere i området – ikke minst fordi de ikke fantes toaletter for campende. 
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Det siste året har situasjonen rundt Sofienbergparken igjen blitt uakseptabel for beboerne i 
området. De er plaget av støy og forsøpling. Også barnehagen i Sofienbergparkens søndre del 
er sterkt plaget av ulovlig overnatting og forsøpling. BU-leder har sammen med soknepresten i 
Sofienberg menighet og en tolk snakket med enkelte av de som har hatt tilhold i parken, og 
varslet om camping i parken ikke er lovlig eller ønsket. Dette har ikke hatt effekt. 
 
Dette er nødvendig med flere tiltak. 
 
Bydelsutvalget vil ta følgende initiativer: 
 

1. Invitere til et åpent møte i bydelen for å etablere et Ruskenforum i samarbeid med 
politiet, velforeninger, gårdeiere, næringsliv, Sofienberg menighet, Bydelsrusken, 
Ruskenpatruljen og Bymiljøetaten. Bydelsadministrasjonen inviterer til møtet og 
deltar fast i Ruskenforumet.  
 
Ruskenforum skal behandle forsøpling og uønsket/ulovlig overnatting i parker og 
gater, avfallsutfordringer generelt, tagging, rusmiljøer, ulovlig reklame, returpunkter 
for glass og papir mv, samt behov for bedre belysning og generelle oppgraderinger. 
Ruskeforum skal rapportere til bydelens Oppvekst- og miljøkomite og til 
Bydelsutvalget.  
 
2. Vurdere stenging av parkeringsplasser i tidsbegrensede perioder. 

 
3. I samarbeid med Frelsesarmeen vurdere andre steder for Fretex-returbeholdere 

som er plassert i krysset Rathkes gate/ Sofienberggata. 
 

4. Hyppigere søppelhenting ved behov. 
 

5. Be Bymiljøetaten sette opp flere/nye lyspunkt på østsiden av Sofienberg kirke samt 
beskjære trær og busker for å åpne området for mer lys.  
 

6. I tett dialog med politiet og Bymiljøetaten/byvakter sørge for at Sofienbergparken 
ikke benyttes til camping og at campingforbudet i Oslo overholdes.  
 

7. Oppfordre bystyret til å etablere flere lavterskeltilbud for bostedsløse i Oslo og øke 
den økonomiske støtten til tiltak for bostedsløse som drives av frivillige 
organisasjoner.  

 
SAK 112/14 HØRING - NYTT SYSTEM FOR FINANSIERING AV  
SYKEHJEMSPLASSER 
 
Bakgrunn: 
Helse- og sosialkomiteens arbeidsutvalg har bestemt at byrådets innstilling i byrådssak 
166.2/14 Nytt system for finansiering av sykehjemsplassene – en oppfølging av verbalvedtak 
H36/2012, skal sendes på høring til bydelsutvalgene. Høringsfristen er satt til den 10. 
november. 
 
Saksopplysninger: 
I den vedlagte byrådssaken drøftes det ulike finansieringsmodeller og konsekvensene av disse. 
Alternativene 1 og 2 tar utgangspunkt i at det innføres en fast enhetspris for langtidsplasser. 
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Alternativene berører den nåværende subsidieringen av sykehjemsplasser ulikt. Byrådets 
innstilling følger alternativ 2 hvor følgende prinsipper lagt til grunn: 
 

• Kapitalutgifter for sykehjemmene og drift av trygghetsavdelingen finansieres i form av 
rammebevilgninger i Sykehjemsetatens budsjett. 

• Subsidieringen av korttidsplasser og dagoppholdsplasser videreføres som i dag som 
rammefinansiering i Sykehjemsetatens budsjett. 

• Deler av dagens subsidiering av langtidsplasser avvikles, og midlene tilbakeføres til 
bydelsrammen. 

• Den faste enhetsprisen bydelene skal betale for langtidsplasser settes til reell 
driftskostnad for ordinær plass, altså driftskostnad uten subsidier. For forsterkede 
plasser med høyere omsorgsnivå enn ordinær plass finansieres driftskostnader ut over 
ordinær plass som rammebevilgning til Sykehjemsetaten. 

 
Det er gjort en økonomiske beregning av alternativ 2 (byrådets innstilling) for bydel 
Grünerløkka, som viser at dette vil ha liten økonomisk konsekvens når dagens nivå på kjøp av 
sykehjemsplasser legges til grunn.  
 
Vurdering: 
En omlegging av finansieringsordningen der deler av subsidieringen av langtidsplasser 
avvikles, og midlene tilbakeføres bydelsrammen, vil representere et økonomisk insitament i 
tråd med ønsket politikk med fokus på egenmestring og tilpasset omsorg i eget hjem og andre 
egnede boformer som Omsorg+. 
 
Gjennom å frigjøre midlene som er bunnet opp i subsidieringen av langtidsplassene og 
tilbakeføre disse til bydelene, vil bydelen få et større handlingsrom for å kunne møte brukerne 
med tjenester og tilpassede tilbud i tråd med deres behov og ønsker. 
 
Bydelsdirektørens forslag til høringsuttalelse: 
Bydel Grünerløkka støtter byrådets innstilling (alternativ 2) da omlegging vil gi et mer reelt 
bilde av hva en sykehjemsplass faktisk koster sammenlignet med alternative omsorgstilbud. 
Den foreslåtte finansieringsmodellen vil derfor være et riktig økonomisk insitament i en 
utvikling av byens omsorgstilbud i tråd med statlige føringer og Oslo kommunes 
seniormelding.  
 
 
Forslag fra Rødt: 
Igjen får bydelene en sak til behandling med meget knapp høringsfrist. Kanskje en til nå ny 
rekord i kort høringsfrist. Fra den 24.10.14 til den 10.11.14 Men i realiteten kortere. BU møtet 
er den 6.11.14. 

Forslag til nye finansieringen kan bare fungere hvis det også innføres en rettighet til 
sykehjemsplass. Uten en slik rett, frykter vi at pasienter som burde fått tildelt sykehjemsplass 
ikke får det. I dag er det i stor grad økonomien til bydelene som avgjør om en søker får en 
sykehjemsplass.  Det vil det kunne bli i sterkere grad ved nytt system for finansiering.  

Bydelsutvalget vil ikke anbefale noen av de anbefalte modellene. Bydelsutvalget mener at det 
beste var at Sykehjemsetaten ble nedlagt, og at sykehjemmene ble tilbakeført til bydelene. 



 
 

 15

Voteringsorden: 
Bydelsdirektørens forslag ble satt opp mot R’s forslag. 
 
Votering: 
Bydelsdirektørens forslag vedtatt med 14 (5 A, 4 H, 2 SV, 2 V, 1 MDG) stemmer mot 1 (1 R) 
stemme for R’s forslag. 
 
Bydelsutvalgets høringsuttalelse er etter dette: 
Bydel Grünerløkka støtter byrådets innstilling (alternativ 2) da omlegging vil gi et mer reelt 
bilde av hva en sykehjemsplass faktisk koster sammenlignet med alternative omsorgstilbud. 
Den foreslåtte finansieringsmodellen vil derfor være et riktig økonomisk insitament i en 
utvikling av byens omsorgstilbud i tråd med statlige føringer og Oslo kommunes 
seniormelding.  
 
SAK 113/14 MULIG ENDRING AV FORSKRIFT OM ÅPNINGSTID ER FOR 
SERVERINGS- OG SKJENKESTEDER I BYDEL GRÜNERLØKKA 
 
 
Forslag fra Sosialistisk Venstreparti, Arbeiderpartiet, Miljøpartiet De Grønne og Høyre: 
 
Bydelsutvalget vedtok Forskrift om åpningstider for serverings- og skjenkesteder på 
møte 27. mars 2014.  
 
Det fremmes følgende forslag til endring i forskriften:  
 
Forskriftens § 4, Utvidede åpningstider, bestemmelsen som lyder "Følgende steder kan få 
utvidet åpningstid inne til kl. 03.30 på helgekvelder (fredags- og lørdagskvelder, samt kvelder 
før offentlige hellig- og høytidsdager)», tilføyes følgende adresse: 
 
 Øvre gate 7. 
 
Forslaget sendes ut på begrenset høring.  
 
 
Bydelsdirektørens endrede forslag: 
Bydelsutvalget vedtok Forskrift om åpningstider for serverings- og skjenkesteder på møte 27. 
mars 2014.  
 
Det fremmes følgende forslag til endring i forskriften:  
 
Forskriftens § 4, Utvidede åpningstider, bestemmelsen som lyder "Følgende steder kan få 
utvidet åpningstid inne til kl. 03.30 på helgekvelder (fredags- og lørdagskvelder, samt kvelder 
før offentlige hellig- og høytidsdager)», tilføyes følgende adresse: 
 
 Øvre gate 7. 
 
Forslaget sendes ut på høring til berørte parter, jf. forvaltningslovens § 37.  
 
Begrunnelse:  
Serveringsstedet på denne adressen hadde før mars 2014 utvidet åpningstid. Støyklager gjorde 
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at åpningstiden ved bydelsutvalgets behandling av forskriften 27. mars 2014 ble innskrenket. 
Nye opplysninger fra SYNG om at støyreduserende tiltak er iverksatt gjør at bydelsutvalget nå 
vurderer å gi utvidet åpningstid inne i helgene igjen. 
 
 
Forslag fra Rødt: 

Innledning: 

Rødt ønsker en restriktiv skjenkepolitikk i bydel Grünerløkka. Det er ingen menneskerett 
å kunne feste ute hver natt uten å ta hensyn til at folk flest skal sove om natta. 

Økt tilgjengelighet, øker alkoholforbruket og dermed også skadene ved alkohol.  

Mulighetene for sosial dumping, arbeidslivskriminalitet og et press nedover på lønns og 
arbeidsforholdene er større ved overetablering.  

Lønns- og arbeidsforholdene for bransjen er utsatt for et press nedover på grunn av 
overetablering og sterk konkurranse. Rødt vil redusere antall skjenkesteder i bydelen.   

Bystyret må vurdere å endre «skjenkeblekkspruten» tilbake til en «skjenkering» slik at 
Bydelsutvalget får kontroll med åpningstidene for alle skjenkesteder i Bydelen. 

Rødt foreslår å endre § 3 i når stedet kan åpne på morgenen fra kl. 06:00 til kl. 10:00. 

De generelle åpningstidene skal være inne inntil kl. 01:00 og ute til kl. 23:00 for alle 
adresser fra mandag til og med søndag.  

Rødt foreslår utvidet åpningstid på noen adresser inne/ute til kl. 02:00/kl. 24:00 på 
kveld/natt til lørdag og søndag. 

 
§ 3. Normalåpningstider for serveringssteder 
Serveringssteder med alkoholservering skal holde lukket inne mellom kl. 01.00 og kl. 10.00 og 
ute mellom kl. 23.00 og kl. 10.00. 
Normal åpningstid gjelder for serverings- og skjenkesteder som ikke omfattes av utvidet 

åpningstid etter § 4. 

§ 4. Utvidede åpningstider 

Følgende steder kan få utvidet åpningstid inne til kl. 02.00 på helgekvelder (fredags- og 
lørdagskvelder, samt kvelder før offentlige hellig- og høytidsdager): 

Trondheimsveien 113 

Brenneriveien 9 

Møllerveien 2 

Maridalsveien 3, 13, 17 og 19  

Olaf Ryes plass  4, 11 og 12 
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Adresser med fasade/inngang  mot Alexander Kiellands plass der det i dag er 
skjenkebevilling 

Lørenveien 44 (Løren senter) 

Følgende steder kan få utvidet åpningstid ute til kl. 24.00 på helgekvelder (fredags- og 
lørdagskvelder, samt kvelder før offentlige hellig- og høytidsdager): 

Maridalsveien 13 A-E, 17 A og B  

Berørte adresser er: 

Brenneriveien 9 

Hausmannsgate 14 og 16 

Møllerveien 2 

Maridalsveien 3, 13, 17 og 19  

Møllerveien 2 

Adresser med fasade/inngang  mot Alexander Kiellands plass. 

Lørenveien 44 (Løren senter) 

Olaf Ryes plass  4, 11 og 12 
 
 
 
Forslag fra BU-leder: 
Det er kun det vedtatte forslaget som skal sendes på høring. 
 
SV, A, MDG og H trakk sitt forslag til fordel for b ydelsdirektørens endrede forslag. 
 
Voteringsorden: 
Bydelsdirektørens endrede forslag ble satt opp mot R’s forslag. 
Det ble til slutt stemt over BU-leders forslag. 
 
Votering: 

a. Bydelsdirektørens endrede forslag vedtatt med 14 (5 A, 4 H, 2 SV, 2 V, 1 MDG) 
stemmer mot 1 (1 R) stemme for R’s forslag. 

b. BU-leders forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Vedtak: 
Bydelsutvalget vedtok Forskrift om åpningstider for serverings- og skjenkesteder på møte 27. 
mars 2014.  
 
Det fremmes følgende forslag til endring i forskriften:  
 
Forskriftens § 4, Utvidede åpningstider, bestemmelsen som lyder "Følgende steder kan få 
utvidet åpningstid inne til kl. 03.30 på helgekvelder (fredags- og lørdagskvelder, samt kvelder 
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før offentlige hellig- og høytidsdager)», tilføyes følgende adresse: 
 
 Øvre gate 7. 
 
Forslaget sendes ut på høring til berørte parter, jf. forvaltningslovens § 37.  
 
Begrunnelse:  
Serveringsstedet på denne adressen hadde før mars 2014 utvidet åpningstid. Støyklager gjorde 
at åpningstiden ved bydelsutvalgets behandling av forskriften 27. mars 2014 ble innskrenket. 
Nye opplysninger fra SYNG om at støyreduserende tiltak er iverksatt gjør at bydelsutvalget nå 
vurderer å gi utvidet åpningstid inne i helgene igjen. 
 
 
Det er kun det vedtatte forslaget som sendes på høring. 
 
SAK 114/14 FRITAKSSØKNAD FOR VERV SOM MEDLEM AV 
BYDELSUTVALGET, OBSERVATØR I ARBEIDSUTVALGET, MEDLE M AV 
HELSE-OG SOSIALKOMITEEN OG MEDLEM AV TILSYNSUTVALGE T FOR 
LILLE TØYEN OG LILLEBORG SYKEHJEM - PATRIK SAHLSTRØ M , 
MILJØPARTIET DE  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 

1. Patrik Sahlstrøm (MDG)fritas fra vervene som medlem av bydelsutvalget, observatør i 
arbeidsutvalget, medlem av Helse- og sosialkomiteen og medlem av tilsynsutvalg for 
Lille Tøyen og Lilleborg sykehjem for resten av valgperioden. 

2. Bydelsutvalget tar til orientering at Ravinder Leschbrandt (MDG) rykker opp som 
medlem i bydelsutvalget og trer inn som observatør i arbeidsutvalget. 

 
 
Patrik Sahlstrøm ble enstemmig ansett inhabil, og fratrådte møtet under avstemming. 
 
Endringsforslag fra Høyre til pkt. 2, fremmet i møtet: 
Bydelsutvalget tar til etterretning at ravinder Leschbrandt (MDG) rykker opp som medlem i 
bydelsutvalget og trer inn som observatør i arbeidsutvalget. 
 
Voteringsorden: 
Bydelsdirektøren trakk sitt forslag pkt. 2 til fordel for H’s forslag. 
 
Votering: 

1. Bydelsdirektørens forslag pkt. 1 enstemmig vedtatt. 
2. H’s endringsforslag enstemmig vedtatt. 

 
Vedtak: 
1.Patrik Sahlstrøm (MDG)fritas fra vervene som medlem av bydelsutvalget, observatør i 
arbeidsutvalget, medlem av Helse- og sosialkomiteen og medlem av tilsynsutvalg for Lille 
Tøyen og Lilleborg sykehjem for resten av valgperioden. 
2.Bydelsutvalget tar til etterretning at Ravinder Leschbrandt (MDG) rykker opp som medlem i 
bydelsutvalget og trer inn som observatør i arbeidsutvalget. 
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SAK 115/14 SØKNAD OM NY SERVERING- OG SKJENKEBEVILL ING – MONSUN 
RESTAURANT DÆLENENGATA 23 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Søknad om ny serverings- og skjenkebevilling fra MONSUN RESTAURANT AS for Monsun 
Restaurant, Dælenenggata 23, åpningstid/skjenketid inne: 01:00/00:30, åpningstid/skjenketid 
ute: 23:00/22:30, anbefales så fremt tilgjengeligheten for bevegelseshemmede ivaretas og 
støynivåene fra alle tekniske installasjoner tilknyttet virksomheten tilfredsstiller gjeldende 
tekniske forskrifter før disse tas i bruk. Videre forutsettes det at Folkehelseinstituttets anbefalte 
grenseverdier i lokaler og publikumsområder overholdes.  
 
 
Forslag fra Rødt: 
Søknad om ny serverings- og skjenkebevilling fra MONSUN RESTAURANT AS for Monsun 
Restaurant, Dælenenggata 23, åpningstid/skjenketid inne: 01:00/00:30, åpningstid/skjenketid 
ute: 23:00/22:30, anbefales ikke.  
Stedet ligger i et område som allerede har mange skjenkesteder, og det er etter næringspolitiske 
hensyn ønskelig med et mangfold der det er flere forretningstilbud enn alkoholskjenking. 
Mulighetene for sosial dumping, arbeidslivskriminalitet og et press nedover på lønns og 
arbeidsforholdene er større ved overetablering. 
Generelt gjelder også det alkoholpolitiske synspunkt at bydelen alt har svært mange 
serveringssteder for alkohol og at det er ønskelig å redusere antallet skjenkesteder. 
 
Voteringsorden: 
Det ble stemt over bydelsdirektørens forslag. 
 
Votering: 
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Søknad om ny serverings- og skjenkebevilling fra MONSUN RESTAURANT AS for Monsun 
Restaurant, Dælenenggata 23, åpningstid/skjenketid inne: 01:00/00:30, åpningstid/skjenketid 
ute: 23:00/22:30, anbefales så fremt tilgjengeligheten for bevegelseshemmede ivaretas og 
støynivåene fra alle tekniske installasjoner tilknyttet virksomheten tilfredsstiller gjeldende 
tekniske forskrifter før disse tas i bruk. Videre forutsettes det at Folkehelseinstituttets anbefalte 
grenseverdier i lokaler og publikumsområder overholdes.  
 
SAK 116/14 SØKNAD OM SALGSBEVILLING, BUNNPRIS SINSEN, SINSEN 
TERRASSE 6 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Søknad om salgsbevilling fra WESENBERG AS for Bunnpris Sinsen, Sinsen Terrasse 6, 
anbefales så fremt tilgjengeligheten for bevegelseshemmede ivaretas.  
 
Votering: 
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Søknad om salgsbevilling fra WESENBERG AS for Bunnpris Sinsen, Sinsen Terrasse 6, 
anbefales så fremt tilgjengeligheten for bevegelseshemmede ivaretas.  
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Oslo 11. november 2014 
 
 
 
Heidi Larssen 
bydelsdirektør 
 
 
 
  
  
  
 


